

Intelligent Algorithm and Its Application in Aerospace System

Organizers:

Dr. Tao Chao, Control and Simulation Center, Harbin Institute of Technology, China, chaotao2000@163.com

Dr. Lei Liu, Department of Navigation and Guidance, School of Automation, Huazhong University of Science and Technology, China, liulei@hust.edu.cn

Dr. Jianguo Guo, Institute of Precision Guidance and Control, School of Astronautics, guojianguo@nwpu.edu.cn

Dr. Peng Wang, Department of Aerospace Engineering, College of Aerospace Science and Engineering, National University of Defense Technology, China, wangpeng1984@nudt.edu.cn

Intelligent algorithms, such as heuristic algorithm, differential evolutionary algorithm and adaptive dynamic programming, are an exciting research area. With the development of on-board hardware, the possibility of using intelligent algorithm online for aerospace vehicle is arousing the interests of the aerospace community. The purpose of this session is to bring together experts, scientists and engineers throughout the world to present and share their recent research results and innovative ideas related to intelligent algorithm and its application in aerospace system, such as hypersonic vehicle, reusable launch vehicle and so on. The topics of paper include, but are not limited to: theoretical foundation and new method of intelligent optimization algorithm, novel adaptive dynamic programming algorithm, navigation method based on intelligent algorithm, intelligent guidance and control, and the new trends of the application of intelligent algorithm in aerospace system.

智能优化算法及其在空天系统中的应用

组织者:

晁涛, 副教授, 哈尔滨工业大学控制与仿真中心, chaotao2000@163.com

刘磊, 副教授, 华中科技大学人工智能与自动化学院, liulei@hust.edu.cn

郭建国, 教授, 西北工业大学航天学院, guojianguo@nwpu.edu.cn

王鹏, 副教授, 国防科技大学空天科学学院, wangpeng1984@nudt.edu.cn

智能优化算法, 例如启发式算法、微分进化算法和自适应动态规划等, 是智能控制的前沿研究领域。随着硬件的不断发展, 在空天飞行器系统中采用智能优化算法已成为可能, 得到航空航天领域专家学者的关注。本专题旨在与世界范围内相关专家、学者、工程师一道, 共同探讨智能优化算法相关的最新研究进展, 以及其在航空航天领域的应用。本专题论文主题包含但不限于: 智能优化算法的理论基础与新思想, 新型自适应动态规划算法, 基于智能优化算法的导航, 智能制导控制以及智能算法在航空航天领域应用研究的新趋势。